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Navštívili sme

Samotná cesta bola pre 
nás, Bibianu, Romanu a 
Luciu  ako i našich 
žiakov -  Martina, Miša, Vlada, 
Paťa, Romana a Gabiku zážitkom. 
Pri škole nás čakal minibus, 
ktorým sme sa bezpečne dopravili 
na viedenské letisko. Počkali sme 
na náš let. Žiaci boli v očakávaní, 
niektorí leteli prvý krát, niektorí 
mali už pár letov za sebou. Let 
trval necelé 2hodiny. Na letisku 
nás čakala pani Monika, asistentka 
pani europoslankyne, ktorá nám 
zabezpečila dopravu do hotela 
Aqua. V hoteli na nás čakala ďaľšia 
asistentka Barborka. Spoločne 
sme išli do reštaurácie na večeru. 
Z menu sme si vybrali belgickú 
špecialitu králika na víne 
s hranolkami. Môžem povedať, že 
to bola pochúťka na ktorej sme si 
všetci pochutili. Počas večere sme 
sa vzájomne o hocičom 
porozprávali. O živote, o športe, o 
priezviskách a ich pôvode, o 
posunkovom jazyku... Veru mali 

sme sa o čom rozprávať. 

Po parlamentáriu sme boli pozvaní 
na obed do Európskeho 
parlamentu, kde sme mali osobné 
stretnutie s pani europoslankyňou 
Jankou Žitňanskou. Po obede sme 
mohli nahliadnuť do parlamentu a 
nasledovalo stretnutie s 
nepočujúcim europoslancom z 
Maďarska Adamom Kóšom, ktorý 

Ako to funguje v 
Európskom parlamente, 
čo všetko by potrebovali 
Nepočujúci, o tom sme  v 
Bruseli debatovali s 
europoslankyňou Janou 
Žitňanskou, ktorá nás na 
návštevu 
europarlametnu 
pozvala. 

Na druhý deň sme sa prepravili 
metrom do centra, kde nás čakala 
návšteva Parlamentária. 
Parlamentárium - je to múzeum o 
Európskej únii, o štátoch v Európe 
a ich vývoji. Hneď pred vchodom 
Parlamentária nás privítali 
evakuáciou z múzea. Pokiaľ bol 
zapnutý alarm, nemohli sme 
vstúpiť dnu. Pred vojnou, počas 
vojny a po vojne.... Mohli sme si 
zvoliť cez kódy v akom jazyku 
chceme mať prezentácie. Vybrali 
sme si medzinárodný posunkový 
jazyk. 

Návšteva Bruselu Slackline na internáte

3

Obrovské ďakujeme. 

prišiel s tromi tlmočníkmi 
posunkového jazyka. Tí mu tlmočia 
z anglického hovoreného jazyka do 
posunkového maďarského jazyka. 
My sme komunikovali v 
medzinárodnom posunkovom 
jazyku. Porozprávali sme sa 
navzájom o životoch nepočujúcich, 
čo obnáša jeho práca v 
parlamente a spolupráca s Jankou 
Žitňanskou. Presadzujú zákony pre 
pomoc ľuďom so zdravotným 
postihnutím. Po návšteve 
parlamentu sme navštívili EUDY - 
Európska únia nepočujúcich. 
Pracujú na rôznych návrhoch, 
ktoré posúvajú do parlamentu a 
taktiež pracujú na rôznych 
projektoch v Európskej únii. Potom 
nasledovala prechádzka 
historickým mestom, krásnym 
parkom, nádherným námestím a 
videli sme aj  „cikajúceho chlapca“.  
Zažili sme večeru v centre mesta a 
to typické belgické hranolky na 
námestí v Bruseli. 
Posledný deň sme absolvovali 
návštevou Minieurópy, ktorá sa 
nachádza v tesnej blízkosti Atómia. 
Je to park, v ktorom sa vynímajú na 
prehliadku všetky štáty Európy a s 
nimi v každom štáte mali svoje 
reprezentatívne a významné 
stavby. Našu krajinu, krásne 
Slovensko reprezentoval Modrý 
kostolík v Bratislave. Po prehliadke 
nasledovala cesta metrom do 
hotela Aqua, kde sme si zobrali 
svoje cestovné kufre. Pri hoteli na 

nás čakali pripravené taxíky, ktoré 
nás odviezli na letisko.    
Naša návšteva končila príletom do 
Viedne, kde nás čakal minibus, 
ktorý nás viezol až do Kremnice. 
Veľké poďakovanie za úžasné 
možnosti spoznať život v Bruseli a 
v parlamente a okolo neho patrí 
pani europoslankyni Janke 
Žitňanskej a jej skvelým 
asistentkám, ktoré nás sprevádzali 
po celú návštevu. 

Lucia Novodomcová

Navštívili sme



62

Navštívili sme

Samotná cesta bola pre 
nás, Bibianu, Romanu a 
Luciu  ako i našich 
žiakov -  Martina, Miša, Vlada, 
Paťa, Romana a Gabiku zážitkom. 
Pri škole nás čakal minibus, 
ktorým sme sa bezpečne dopravili 
na viedenské letisko. Počkali sme 
na náš let. Žiaci boli v očakávaní, 
niektorí leteli prvý krát, niektorí 
mali už pár letov za sebou. Let 
trval necelé 2hodiny. Na letisku 
nás čakala pani Monika, asistentka 
pani europoslankyne, ktorá nám 
zabezpečila dopravu do hotela 
Aqua. V hoteli na nás čakala ďaľšia 
asistentka Barborka. Spoločne 
sme išli do reštaurácie na večeru. 
Z menu sme si vybrali belgickú 
špecialitu králika na víne 
s hranolkami. Môžem povedať, že 
to bola pochúťka na ktorej sme si 
všetci pochutili. Počas večere sme 
sa vzájomne o hocičom 
porozprávali. O živote, o športe, o 
priezviskách a ich pôvode, o 
posunkovom jazyku... Veru mali 

sme sa o čom rozprávať. 

Po parlamentáriu sme boli pozvaní 
na obed do Európskeho 
parlamentu, kde sme mali osobné 
stretnutie s pani europoslankyňou 
Jankou Žitňanskou. Po obede sme 
mohli nahliadnuť do parlamentu a 
nasledovalo stretnutie s 
nepočujúcim europoslancom z 
Maďarska Adamom Kóšom, ktorý 

Ako to funguje v 
Európskom parlamente, 
čo všetko by potrebovali 
Nepočujúci, o tom sme  v 
Bruseli debatovali s 
europoslankyňou Janou 
Žitňanskou, ktorá nás na 
návštevu 
europarlametnu 
pozvala. 

Na druhý deň sme sa prepravili 
metrom do centra, kde nás čakala 
návšteva Parlamentária. 
Parlamentárium - je to múzeum o 
Európskej únii, o štátoch v Európe 
a ich vývoji. Hneď pred vchodom 
Parlamentária nás privítali 
evakuáciou z múzea. Pokiaľ bol 
zapnutý alarm, nemohli sme 
vstúpiť dnu. Pred vojnou, počas 
vojny a po vojne.... Mohli sme si 
zvoliť cez kódy v akom jazyku 
chceme mať prezentácie. Vybrali 
sme si medzinárodný posunkový 
jazyk. 

Návšteva Bruselu Slackline na internáte

3

Obrovské ďakujeme. 

prišiel s tromi tlmočníkmi 
posunkového jazyka. Tí mu tlmočia 
z anglického hovoreného jazyka do 
posunkového maďarského jazyka. 
My sme komunikovali v 
medzinárodnom posunkovom 
jazyku. Porozprávali sme sa 
navzájom o životoch nepočujúcich, 
čo obnáša jeho práca v 
parlamente a spolupráca s Jankou 
Žitňanskou. Presadzujú zákony pre 
pomoc ľuďom so zdravotným 
postihnutím. Po návšteve 
parlamentu sme navštívili EUDY - 
Európska únia nepočujúcich. 
Pracujú na rôznych návrhoch, 
ktoré posúvajú do parlamentu a 
taktiež pracujú na rôznych 
projektoch v Európskej únii. Potom 
nasledovala prechádzka 
historickým mestom, krásnym 
parkom, nádherným námestím a 
videli sme aj  „cikajúceho chlapca“.  
Zažili sme večeru v centre mesta a 
to typické belgické hranolky na 
námestí v Bruseli. 
Posledný deň sme absolvovali 
návštevou Minieurópy, ktorá sa 
nachádza v tesnej blízkosti Atómia. 
Je to park, v ktorom sa vynímajú na 
prehliadku všetky štáty Európy a s 
nimi v každom štáte mali svoje 
reprezentatívne a významné 
stavby. Našu krajinu, krásne 
Slovensko reprezentoval Modrý 
kostolík v Bratislave. Po prehliadke 
nasledovala cesta metrom do 
hotela Aqua, kde sme si zobrali 
svoje cestovné kufre. Pri hoteli na 

nás čakali pripravené taxíky, ktoré 
nás odviezli na letisko.    
Naša návšteva končila príletom do 
Viedne, kde nás čakal minibus, 
ktorý nás viezol až do Kremnice. 
Veľké poďakovanie za úžasné 
možnosti spoznať život v Bruseli a 
v parlamente a okolo neho patrí 
pani europoslankyni Janke 
Žitňanskej a jej skvelým 
asistentkám, ktoré nás sprevádzali 
po celú návštevu. 

Lucia Novodomcová

Navštívili sme



64

Noví �iaci
Noví žiaci 

v našej škole

Miško

Aďko

Kamila

Kristína

Slackline na internáte

5

Noví �iaci

Samko Gejza

MarošLejla

BorisDávid



64

Noví �iaci
Noví žiaci 

v našej škole

Miško

Aďko

Kamila

Kristína

Slackline na internáte

5

Noví �iaci

Samko Gejza

MarošLejla

BorisDávid



Noví �iaci

6466

Noví �iaci

RudkoAlexandra

Mirka Matúš

Jakub

Navštívili sme

7

Návšteva archívu

Dňa 7.6. 2018  obsadili miestnu bádateľňu žiaci z našej školy, ktorí sa 
prišli o archíve a jeho pokladoch dozvedieť viac. Zážitok z 
kremnického archívu si odnášali aj žiaci hlavne v tom, že vzdelávanie 
a hodina dejepisu môže vyzerať aj trochu inak ako v školskej lavici. 
Prišli a spoznali rozmanitú prácu archivárov,  priestory archívu, ako i 
depozity, ktoré sú inak verejnosti neprístupné. Okrem prezentovaného 
výkladu k histórii remesiel si návštevníci mohli prezrieť aj vystavené 
ukážky vzácnych dokumentov, v ktorých sa mnohým podarilo odhaliť 
odkazy i na svojich príbuzných a predkov. Pri tejto príležitosti si 
vyskúšali i remeslo pisára či úradovanie s možnosťou pečatenia 
voskom, odtlačením pečiatok na rôzne kópie tlačív a dokumentov, 
ktoré  si  husím brkom s radosťou vypísali a odnášali na pamiatku 
domov. V kremnickom archíve  sa okrem príjemnej atmosféry živých 
diskusií ozývalo i ťukanie na už nepoužívaných „retro“ písacích 
strojoch, na ktorých si malí i veľkí vyskúšali, ako to fungovalo pred 
používaním wordovského programu.

Betka Schmidtová
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Noví �iaciZúèastnli sme sa
Bežíme pre zdravie

Naši žiaci nás reprezentovali vo 
viacerých vekových kategóriách a 
ich výsledky si sú zverejnené pod 
textom ako aj čas dobehu počas 
tréningu. V minulom ročníku sme 
mali troch diskvalifikovaných 
športovcov, ale v tomto 18. ročníku 
všetci naši bežci dobehli pekne do 
cieľa. Najlepší čas našej školy 
dosiahol Albín Dunček, ktorý trať 
prebehol za 11:26 a obsadil krásne 
5. miesto vo svojej kategórii, kde 
bežalo až 56 pretekárov. Všetkým 
našim športovcom srdečne 
blahoželáme a prajeme veľa 
krásnych kilometrov v novom 
školskom roku.

18. ročník behu do vrchu Kalvária v 
Kremnici prebiehal ako každý rok 
už tradične v mesiaci september. 
Keďže máme ešte len začiatok 
školského roku tak je tento pretek 
len reálnym obrazom súčasnej 
výkonnosti našich mladých 
športovcov, ktorí sa behu venujú. 
Deň pred pretekom naši chlapci 
prešli celú trať dlhú 1 720 m s 
prevýšením 185 metrov. Štart bol 
pri šachte Ferdinand na ulici Jula 
Horvátha a cieľ na najvyššom 
schodíku vyhliadkovej trasy na 
kopci za kostolom Sv. Kríža na 

Kalvárii. Po behu sme sa rozprávali 
o známych chybách, ktoré znižujú 
ich výkonnosť a snažili sme sa im 
vysvetliť ako je dôležité vedieť si 
rozložiť sily pri tak vysokom 
prevýšení. V stredu 12. septembra 
2018 nám v deň preteku počasie 
prialo a 38 stupňov celzia nám 
pripomínalo skôr júlové leto pri 

mori ako september v horách. Bolo 
jednoducho prekrásne. Po 
registrácii sme už netrpezlivo 
očakávali štart pretekov.

Rudko Bartošík

9

por.
 tréning - 

11.9.2018

pretek - 

12.9.2018

celkové 

poradie
kategória

1. Dunček Albín nebehal 11:26 5. mladší žiaci
2. Dunček Kristián nebehal 11:59 9. mladší žiaci
3. Bartoš Dávid nebehal 12:49 20. mladší žiaci
4. Zliechovec Erik 16:45 13:10 11. starší žiaci
5. Holub Gejza 17:43 13:24 26. mladší žiaci
6. Zliechovec Patrik 18:25 14:04 31. mladší žiaci
7. Didiáš Adam 17:08 15:24 13. starší žiaci
8. Radičová Laura nebehala 15:41 5. staršie žiačky
9. Bartoš Ján 15:02 16:14 39. mladší žiaci

10. Vrábeľ Filip 15:33 17:53 43. mladší žiaci
11. Facuna Kristián 17:56 20:27 54. mladší žiaci
12. Debnárik Denis 20:45 20:46 55. mladší žiaci
13. Karásek Rudolf 16:42 nebehal
14. Meszároš Patrik 17:49 nebehal
15. Rolko Samuel 18:28 nebehal
16. Debnárik Dominik 19:33 nebehal
17. Tichý Patrik 19:40 nebehal
18. Kováčik Lukáš 22:17 nebehal
19. Didiáš Dominik 22:48 nebehal
20. Bartošík Rudolf 0:00 10:54 7. veteráni

Výsledky žiakov na 18. ročníku behu Kalvária 

priezvisko a meno

Zúèastnli sme sa
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Nepočujúci vysokoškolský učiteľ z 
Brna  posunkami Alexandr Zvonek
predstavil nový systém 
vzdelávania nepočujúcich v Českej 
republike a porovnal ho so 
slovenským. Poradil slovenským 
nepočujúcim ako majú 
presadzovať svoje práva a 
povzbudzoval ich v rôznych 
aktivitách.

Všetky prednášky boli tlmočené do 
slovenského posunkového jazyka 
aj do hovoreného slovenského 

jazyka.  Moderátorom bol pán 
Jaroslav Cehlárik, ktorý starostlivo 
strážil vymedzený čas, lebo témy 
boli natoľko zaujímavé, že 
zúčastnení mali množstvo otázok. 
Mojim prianím je aby bolo viac 
takýchto odborných stretnutí na 
vysokej úrovni.

   Zuzana Durbáková

O tomto podujatí si môžete viac 
prečítať na: 
http://www.snepeda.sk/Prezentaci
e.html

Pani Katarína Zborteková 
oboznámila nepočujúcich s 
výskumom spoločného 
vzdelávania žiakov so sluchovým 
postihnutím a intaktnej populácie, 
tzv. obrátenej integrácii a 
požiadala o podporu v 
pokračovaní experimentálneho 
overovania na Základných školách 
pre SP v Bratislave.

Pán Roman Vojtechovský 
predstavil svoju webovú stránku 
www.posunky.sk. Pútavo rozprával 
o tom ako táto stránka vznikala a 
čo všetko bolo potrebné 
zabezpečiť aby bola k dispozícii 
širokej verejnosti.

V panelovej diskusii hovorili o 
svojich školách riaditeľky 
základných škôl pre nepočujúcich 
pani Benová s pani Cifrovou. 
Priblížili históriu škôl a ich 
smerovanie. Oznámili zlúčenie 
Základnej školy na Hrdličkovej 
ulici so strednou školou na 
Koceľovej ulici.

64611

II. konferencia pre osoby so sluchovým 
postihnutím: Viac informácií, vyššie vzdelanie

Konferencie sa zúčastnili dve 
učiteľky našej školy, nepočujúca 
MgA. Romana Ridzoňová a 
počujúca Mgr. Zuzana Durbáková. 
Stretli sa tu členovia komunity 
nepočujúcich s ľuďmi, ktorí s 
nepočujúcimi pracujú. V programe 
bolo množstvo zaujímavých 
prednášok. 

Pani profesorka Darina Tarcsiová 
hovorila o tom, kam kráča 
pedagogika sluchovo postihnutých 
a položila prítomným množstvo 
otázok, ktoré bude treba v 
budúcnosti vyriešiť.

Pán Dušan Baranec predstavil 
prítomným počítačový program 
Visual Reading, ktorý vytvoril pre 
svojho syna a ktorý pomáha učiť 
sa čítať mnohým deťom so 
zdravotným znevýhodnením.

Viac informácií, vyššie vzdelanie 
pri príležitosti 23. výročia Dňa 
slovenského posunkového jazyka.

Pani doktorka Silvia Hovorková 
predstavila knihu Máme dieťa s 
poruchou sluchu 1 a 2 a hovorila o 
rannej starostlivosti o deti so 
sluchovým postihnutím a o 
potrebe poskytnúť túto 
starostlivosť všetkým nepočujúcim 
deťom na Slovensku.

Spolok nepočujúcich pedagógov 
(SNEPEDA) usporiadal v sobotu 30. 
6. 2018 v ZŠ s materskou školou 
pre deti a žiakov so sluchovým 
postihnutím internátnej na 
Drotárskej ceste v Bratislave 
aktivitu: Konferencia pre osoby so 
sluchovým postihnutím.

Noví �iaciZúèastnli sme sa Zúèastnli sme sa
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Noví �iacizo �ivota v škole zo �ivota v internáte

V utorok 9. októbra 2018 sme sa 
vybrali na zážitkové učenie do 
prírody na chatu Oáza v Lúčkach. 
Už druhý krát nás pozval náš pán 
kaplán Cototka na podnet pána 
učiteľa Kormaňáka. Po ceste 
s nádherným jesenným výhľadom 
na Kremnicu nám porozprával 
históriu tohto zariadenia.
V roku 1810 tu bola postavená 
farská budova patriaca farnosti 
Lúčky. V tej dobe mala obec oveľa 
viac obyvateľov. Dovtedy sem 
chodil slúžiť omše kňaz z 
Kunešova. V päťdesiatych rokoch 
odišiel posledný  kňaz, ale budova 
bola stále obývaná. 
V sedemdesiatich rokoch si celý 
pozemok prenajala Telovýchovná 
jednota Devín Bratislava, ktorá tu 
vytvorila rekreačné zariadenie pre 
športovcov, vybudovala chatky. 
Areál im slúžil do roku 1994, kedy 
začalo slúžiť Kresťanskému centru 
nepočujúcich na Slovensku, ktoré 

tu vytvorilo sociálno-vzdelávacie 
stredisko Oáza svätého Filipa 
Smaldone - patróna nepočujúcich. 
Odvtedy sa využíva pre 
nepočujúcich aj pre počujúcich na 
rekreačné pobyty, stretnutia, rôzne 
podujatia a detské tábory.
Strávili sme tu pekné chvíle hrami 
v príjemnom prostredí. Pán kaplán 
Colotka sa o nás veľmi dobre 
postaral. Deti si opiekli špekáčiky, 
zahrali futbal, liezli po 
preliezačkách, poznávali okolie. 
Cestou pozorovali domáce 
zvieratá.

Zuzana Durbáková

Zážitkové učenie Lúčky S bikermi do Nového Zvolena

Rudko Bartošík

Tento príspevok by sa dal pokojne 
začať vetou, že v našom školskom 
internáte nuda fakt nehrozí. 

Kremnica má 
skutočne 
nádherné okolie, 
kde je radosť 
robiť akúkoľvek 
športovú aktivitu. 
My tu robíme 
turistiku, running, 
dogtrekking, 
bežecké i 
zjazdové 
lyžovanie. 
V každom ročnom 
období si tu 
prídeme na svoje. V toto popoludnie 
sa z nás stali bikeri, ktorí sa vydali 
cez Kremnické pohorie do bezmála 
osemdesiattisícovej Banskej 
Bystrice, v minulosti nazývanej 
Neusohl, teda Nový Zvolen pozrieť 
nášho Vikiho. Plán bol taký, že on 
nás mal vyviesť na Skalku, ale 
museli sme to trochu pozmeniť.

13. novembra sme prežili jeden z 
mnohých extra popoludní. O 15:09 
hod. nás ujo Paľo vyviezol školským 
autom a prívesným vozíkom plným 
bicyklov do nadmorskej výšky 1190 
m k orientačnej tabuli na Skalke. 
Západ Slnka sme očakávali okolo 
16:05 hod. Začali sme sledovať žltú 
značku smerom 
do obce Tajov 
/460 m/. 

Po Zlatej ceste sme prišli o 15:22 
hod. ku Gergelyho tunelu 
v nadmorskej výške 1143 m. 

Nachádza sa prakticky na hrebeni 
Kremnických vrchov a prístup k 
nemu je fyzicky nenáročný. Má dĺžku 
okolo 30 metrov a od 13. storočia 
slúžil na prepravu medi a striebra z 
hút v Banskej Bystrici a Tajova do 
kremnickej mincovne. Potom sme 
prešli cez Tesnô /995 m/ k Chate 
nad Tajovom v nadmorskej výške 
770, kde sme si o 15:40 hod. urobili 
občerstvovačku. V Tajove /530 m/ 

sme boli o 15:55 
hod. a tak sme 
stihli pred 
západom slnka 
vyjsť z hôr. Od 
Tajova do Banskej 
Bystrice bola 
cesta dosť 
komplikovaná 
vzhľadom na 
technické 
problémy na 
jednom 
z bicyklov. 
Opravili sme na 
ňom štyri defekty 
a napriek tomu to 

nebolo v poriadku a museli sme 
výrazne spomaliť našu jazdu. Ale aj 
to sa bikerom stáva a ono to tak 
trochu patrí s tými pádmi do nášho 
života. Časom si človek zvykne na to 
správne reagovať. Po návšteve 
Vikiho sme deň ukončili cestou 
vlakom z Banskej Bystrice do 
Kremnice o 19:47 hod. a boli sme 
celkom správne unavení.
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Noví �iacizúèastnili sme sa zúèastnili sme sa
Naši fešní frajeri floorbalu v Plzni

Prežili sme dosť náročnú cestu, ale 
aj veľmi dlhú, no nič sa nám 
nestalo a docestovali sme 
výborne, aj keď veľmi unavení. Vo 
štvrtok -  8. novembra - sme 
navštívili ZOO. Bolo tam super, 
veľmi sa mi tam páčilo. Videli sme 
na vlastné oči zvieratá, ktoré 
pochádzajú z cudzích krajín, 
napríklad z Austrálie a  
Madagaskaru. Najviac nás zaujala 
obrovská žirafa. Prišli sme až na 

večeru, ale to vôbec nevadilo, 
pretože to bol super deň. V piatok 
sme zašli do Techmanie (hravé 
vedecké centrum pre deti) a do 
podzemia mesta Plzeň. Už len 
vstup do Techmanie bol úžasný. 
Boli tam všelijaké fyzikálne hry. 
Vyskúšali sme si všetko a strávili 
sme tam veľa času. Potom sme 
vstúpili do podzemia. V podzemí 
sme prešli mnoho kilometrov. V 

podzemí nás obklopovali tesné 
priestory. Niektorí sme si aj buchli 
hlavu. Museli sme si dať sieťku na 
vlasy a prilbu. Prilby nám veľmi 
pomohli, lebo nám chránili to 
najcennejšie - mozog. Prešli sme 
celé dve ulice v podzemí. 
V podzemí sa nachádzali pekné 
historické pamiatky. Bol to super 
deň, veľmi sme si ho užili. Prišli 
sme večer na internát, kde sme 
boli ubytovaní.
V sobotu sme sa zobudili o nejakej 
pol siedmej. Obliekli sme sa do 
dresov. Prvý zápas sa konal o 
ôsmej hodine, my sme hrali až o 
desiatej proti Prahe. Bohužiaľ sme 
prehrali 3:2. Druhý zápas sme hrali 
proti Vlašskému Meziříčí, avšak aj 
s nimi sme prehrali 6:4. Boli sme 
smutní, ale aj nahnevaní, povedali 
sme si, že to nevadí a pôjdeme 
ďalej. Tretí zápas sme hrali proti 
Českým Budějoviciam. Tentoraz sa 
nám to podarilo! Vyhrali sme až 
9:2. Neskutočné, však!? Potom sme 
si dali obed, len polievku, aby sme 
vládali hrať. Mali sme dlhú 
prestávku. Keď sme skončili zápas, 
tak sa rozhodovalo, kto pôjde do 
finále a s kým. My sme hrali o 
piate a šieste miesto proti 
Slovinsku. A vyhrali sme 3:2 a 
skončili teda na piatom mieste. 
Skvelé, no nie? Tešili sme sa aj z 

Musím povedať, že to bol veľmi 
dobrý zážitok a chcel by som sa 
poďakovať najmä  učiteľom – 
Petrovi Kormaňákovi a Alžbete 
Schmidtovej za to, že nám 
umožnili zúčastniť sa turnaju vo 
floorbale.   

A už prišla nedeľa. Veľmi skoro 
sme vstávali na vlak. Čakala nás 
dlhá cesta. Z Plzne do Prahy sme 
cestovali hodinu a pol, v Prahe 
sme mali viac času, kým nám 

prišiel vlak. Využili sme ten čas na 
menšie nákupy a nadýchali sme sa 
čerstvého vzduchu. Z Prahy sme 
išli do Púchova, cesta bola dosť 
dlhá. Po piatich hodinách sme boli 
v Púchove, z Púchova sme 
cestovali do Vrútok, kde sme 
vystúpili po dvoch hodinách a 
konečne sme sa viezli  do 
Kremnice. Do Kremnice sme prišli 
o pol piatej, a mohli sme ísť 
domov. piateho miesta. Boli sme hrdí na 

seba, že sme si pomáhali pri 
zápase. Podali sme výborný výkon, 
teda aspoň podľa môjho názoru. 
Dali sme do zápasu všetko a hrali 
sme zo srdca! Učitelia boli na nás 
hrdí a my šťastní, na druhej strane 
nás mrzeli zápasy, ktoré sme 
prehrali. Nevadí, chyby sa stávajú. 
Zápas proti Prahe nás mrzel 
najviac. Že prečo? Lebo sme mohli 
vyhrať, neboli až takí silní. Prehru 
sme si nezaslúžili. Ideme ďalej. 
Šieste miesto získalo Slovinsko. 
Prvé miesto zase žiaci z Liberca. 
Druhé miesto vyhrala Praha. Keď 
sme skončili, prišlo vyhodnotenie. 
Dostali sme diplom za piate 
miesto a každý z nás na pamiatku 
loptičku. Večer sme mali voľný 
program a skvelú večeru. Dobre 
tam varili. 

Adam Henžel
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Adam Henžel
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Expedícia „Fenomény sveta“

Projektový balík určený kolektívu 
pedagógov na druhom stupni 
základných škôl obsahuje všetko 
potrebné pre to, aby učili 
inovatívne, atraktívne a zážitkovo.

Autori projektu napísali: Päť 
fenoménov formuje našu 
prítomnosť a predznamenáva aj 
našu budúcnosť. Na každý z nich 
sme sa pozreli z rôznych uhlov 
pohľadu a výsledkom sú štyri 
perspektívy, ktoré spolu vytvárajú 
komplexný obraz o téme. Žiakom 
ukazujeme svet v celistvosti a 
dopĺňame tým neúplný obraz, 
ktorý poskytujú jednotlivé 
špecializované predmety. 

Koordinátorka projektu pani 
učiteľka Alžbeta Schmidtová 
vybrala pre nás z piatich tém tému 
Komunikácia, ktorá v sebe zahŕňa 
prvky školského vzdelávacieho 
programu z rôznych vyučovacích 
predmetov. Získala pre školu 
jedinečný kód, ktorý umožní 
prístup na vzdelávací portál na 
jeden školský rok. Autori v ňom 
pripravili veľké množstvo 

atraktívnych vzdelávacích 
materiálov, aktivít a špičkových 
videí od BBC. Sú v anglickom 
jazyku s titulkami, takže žiaci sa 
môžu zdokonaľovať aj v jazykovej 
oblasti.

Naša škola už má prístup na 
vzdelávací portál Kozmix, ktorý je 
určený žiakom 1. stupňa. V tomto 
školskom roku sme sa zapojili do 
zaujímavého projektu, ktorým 
získala prístup k zaujímavým 
vzdelávacím videám produkcie 
BBC. Projekt Fenomény sveta 
prináša do škôl zážitok, 
objavovanie a dobrodružstvo. 
Bežné vyučovanie mení na 
dobrodružnú expedíciu k 
hraniciam ľudského poznania.

pomocou registračného, kódu 
ktorý sme získali spolu s  balíčkom 
pre 35 používateľov. Tiež sme 
získali metodické príručky a 
možnosť zapojiť sa do súťaže o 
expedíciu k nórskym fjordom. 

O novom predmete zatiaľ 
neuvažujeme, ale učitelia sa už 
teraz môžu registrovať na stránke 
www.fenomenysveta.sk 

Zuzana Durbáková

Fenomény sveta sú 
medzipredmetové – každú tému 
preberáme z rôznych perspektív 
tak, aby sa žiaci učili 
v súvislostiach a kontexte.

Prečo áno: 

˘ vytvorenie štandardného 
priestoru pre 
medzipredmetové vyučovanie

¦ náročnejšie organizačné 
zabezpečenie: rozvrh

˘ dostatok času na realizáciu 
aktivít a viacerých tém

Fenomény sveta ako nový 
vyučovací predmet - Príklad 
z praxe:  Vedenie školy a učitelia 
sa rozhodli, že vytvoria z 
disponibilných hodín predmet 
Fenomény sveta s dvojhodinovou 
dotáciou. Dve hodiny využijú na 
vytvorenie blokov po sebe 
nasledujúcich 45 minútových 
hodín, aby mali dostatok času na 
realizáciu aktivít. Fenomény sveta 
budú učiť dvaja pedagógovia 
s aprobáciou 
Fyzika-Biológia a 
Dejepis-Geografia 
a v blokovom 
vyučovaní sa 
budú striedať 
podľa potreby. 
Rovnako tak budú 
učiť celú triedu 

alebo ju rozdelia na polovice.

S čím treba rátať: 

˘ tímové učenie dvoch 
učiteľov/rozdelenie na skupiny

¦ vyššia náročnosť individuálnej 
pripravenosti pedagóga

¦ tvorba učebných osnov pre 
nový predmet
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Z tvorby našich žiakov 

Jeseň - hra so slovami

A ja hľadám fialové jesienky.

Strieborné mrazy drkocú vonku na 

zastávke

Vyšlo slnko.

(Ras�slav Bíleš, 7. ZŠ)

(Laura Radičová, 7. ZŠ)

Zrazu prichádza dážď a  vidím sprievod 

dáždnikov.

bola rada, že aspoň niečo som jej 

doniesol.

Pestrý šarkan ziape na de� maličké

Je ďalší deň a sychravé ráno.

Ozvena krokov píše učiteľke básne

Prázdne hniezda otravujú ľudí 

Drobný dážď narieka vonku na rieke

Vyjdem von a na čo sa práve pozriem, 

na prechádzke

Mliečna hmla píska melódiu vtáčikom

Boli spálené, jedna však zostala.

Zostal som smutný, ale keď žena našla 

kvet na stole,

je ošumelá hnedá tráva.

Slnko nám zase svie� do očí.(Patrik Meszároš, 8. B)

Divé husi hulákajú na ohnivé zore

Zubaté slnko otravuje vonku de� hravé

Odhodené lís�e nadáva, lebo je 

nechcené

Do�eravý vietor spí, lebo je bez práce

Červené javory píšu opisy zúrivé

Uplakaná obloha pľuje kvapky koktavé

Paleta jesene kreslí farby veselé

Desivé havrany cvičia salto na bráne

(Samuel Goral, 7. ZŠ)

Zapýrené jablká padajú na strunu

Pestrý šarkan boxuje oblaky na nebi

Paleta jesene cvičí v záhrade

Ošumelá tráva skáče do fúrika

Mliečna hmla behá na dlhé trate

Ohnivé zore pijú burčák v dome

Uplakaná obloha pľuje kvapky na ľudí

(Boris Baláž, 8. B)

Opustené lavičky v parku zívajú

Milé de�, ak sa chcete zapojiť do súťaže o najkrajšieho snehuliaka, 
príďte za pani učiteľkou Magulovou do triedy opro� počítačovej triede 

na 2. poschodí.

Pozor!!! Nová súťaž!!!
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David Bartoš, 5.ZŠ
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